

СОЗДАНИЕ КОРПОРАТИВНОЙ ЭЛЕКТРОННОЙ БИБЛИОТЕКИ ИЗДАНИЙ ВУЗОВ НА БАЗЕ НИЖЕГОРОДСКОГО УНИВЕРСИТЕТА.

Авторы:

Швецов, Владимир, Иванович - директор Центра Информатизации ННГУ, к.т.н., доцент.

Антропова Светлана Евгеньевна - ведущий программист Центра Информатизации ННГУ.

Шапошникова Вера Васильевна - ведущий программист Центра Информатизации ННГУ.

Организация:

Нижегородский государственный университет им.Н.И.Лобачевского

Адрес:

Россия, 603600, г.Н.Новгород, пр.Гагарина, 23

E-mail:

svetsov@unn.ac.ru

Развитие информационных технологий в издательском деле и Интернет-технологий делает возможным создание интегрированной среды образовательных ресурсов.

В докладе представляется проект создания корпоративной электронной библиотеки изданий ВУЗов, реализация которого предполагает:

- создание полнотекстовой библиотеки изданий Нижегородского государственного университета,
- создание на сервере университета WEB-сайта с каталогом изданий,
- разработку формы корпоративного каталога изданий ВУЗов,
- разработку методики ведения корпоративного каталога.

В результате будет обеспечен открытый доступ к публикациям издательств ВУЗов с использованием технологии Интернет, разработана методика создания корпоративного каталога полнотекстовых ресурсов издательств Российских ВУЗов.

Система ведения корпоративного каталога будет апробирована на базе Нижегородского университета с участием нескольких ВУЗов. В дальнейшем планируется расширение системы путем физического увеличения числа участников сводного каталога.

Разработанная система сделает доступными все учебно-методические материалы, выпущенные издательствами ВУЗов, для организации учебного процесса, что повышает эффективность и качество всех форм обучения.

THE CREATION OF THE CORPORATE ELECTRONIC LIBRARY OF THE HIGH SCHOOL PUBLICATIONS ON THE BASIS OF NIZHNIY NOVGOROD STATE UNIVERSITY

Dr. Vladimir I. Shvetsov – Director of Regional Center For High Information Technologies

Svetlana E. Antropova – Senior Specialist of Regional Center For High Information Technologies

Vera V. Shaposhnikova - Senior Specialist of Regional Center For High Information Technologies

Nizhny Novgorod State University

23, Gagarin av.,

Nizhny Novgorod, 603600,

Russia

E-mail:

shvetsov@unn.ac.ru

The development of information technologies in publishing and Internets - technologies makes it possible to create the integrated environment of educational resources.

The report represents the project of creation of corporate electronic library of the editions of high schools. The project assumes:

- Creation of the full-text library of the publications of the Nizhny Novgorod State University,
- Creation of a WEB-site containing the catalogue of the publications on a University server,
- Development of the corporate catalogue form of the publications of high schools,
- Development of a technique of the corporate catalogue maintaining.

As a result, the open access to the publications of high schools with use of the Internet technology will be provided, the technique of creation of the corporate catalogue of full-text resources of publishing houses of the Russian high schools will be developed.

The system of the corporate catalogue maintaining will be tested on the basis of the Nizhny Novgorod university with participation of several high schools. Further the expansion of system is planned by physical increase of number of the participants of the catalogue.

The developed system will make accessible all methodical materials issued by high schools, for organization of educational process, that raises efficiency and quality of all forms of training.